
Faunaschade  in  het  vizier!
Brede  infobijeenkomst  zet
Achterhoekse leden op scherp

 

 

Faunabeheer  heeft  baat  bij  een  gezamenlijke  aanpak  en
deugdelijke  onderbouwing.  Hiervoor  zijn  schademeldingen  van
groot belang, iets waar nog niet elke boer van doordrongen is.
Daartoe  organiseerde  LTO  Noord  voor  de  drie  Achterhoekse
afdelingen een infobijeenkomst: ‘Faunaschade in het vizier!’
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Het doel van deze bijeenkomst op 13 december: alle aspecten
rondom landbouwschade door wilde dieren op een rij. Dan heb je
het bijvoorbeeld over de wolf, bever, ree, das, gans en roek.
Met name die laatste twee zorgen voor Achterhoekse boeren voor
overlast én schade. Dan gaat het om het vervuilen van gewassen
of verslemping, ofwel het aanpikken of wegvreten van gewassen.

LTO Noord: “Meld je schade, voor compensatie en
onderbouwing”
LTO  Noord,  maar  ook  partners  zoals  de  Faunabeheereenheid,
constateren dat niet alle faunaschades gemeld worden. Dat is
jammer”, stelt Hans van Beuzekom, bestuurslid LTO Noord regio
Oost, met de portefeuille fauna. “Enerzijds laat een boer geld
liggen  waar  hij  of  zij  recht  op  heeft  ter  compensatie.
Anderzijds dienen cijfers ter onderbouwing voor beleid. Het is
dus van groot belang om schade te melden. En graag horen wij
als LTO Noord ook graag waar je als boer tegenaan loopt bij je
melding. Zo zijn veel regels gebaseerd op oudere processen;
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stel dat ganzen je duurdere kruidenrijke grasland aanvreten,
dan wil je ook dat die reële schade vergoed wordt.”

 

 

 

 

 

Provincie, Faunabeheereenheid en BIJ12
Voor deze avond waren drie betrokken partijen uitgenodigd om
de circa vijftig aanwezige boeren en tuinders bij te praten.
Provincie Gelderland over het faunabeleid in Gelderland, FBE
Gelderland  over  de  uitvoering  daarvan  en  BIJ12  over  het
protocol om schades te melden. Een goede samenwerking tussen
boer en jager is hierbij van belang.

Afdelingsbestuurder: “Stel de agrariër centraal”
Volgens  Robbert  Remmelink,  bestuurslid  van  LTO  West
Achterhoek,  met  onder  meer  de  portefeuille  fauna  kwam  de
essentie goed over: “Succesvol schadebeheer met realistische
vergoedingen ontstaat door een maximale samenwerking tussen
provincie, FBE en BIJ12. De agrariër moet hierin centraal
worden  gesteld,  aangezien  dit  de  partij  is  met  de
daadwerkelijke schadekosten. Praktische invulling daarvan moet
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prioriteit krijgen, zodat het afhandelingsproces versnelt en
de ergernis vermindert.”

Faunaschade  melden?  Ga  naar
https://www.bij12.nl/onderwerp/faunaschade/tegemoetkomin
g-aanvragen/

Faunaschade  op  Overijsselse
natuurpercelen  niet  langer
vergoed
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goeding en faunaschades voorkomen. Het gaat om percelen
die  met  een  beheertype  op  de  kaart  staan  in  het
natuurbeheerplan van de provincie Overijssel. Ze vallen
onder het Subsidiestelsel Natuur en Landschap en hebben

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2023/10/Faunaschade-wilde-zwijnen-Dieteren-weiland-rotated.jpg


primair  een  natuurfunctie.  Eventueel  landbouwkundig
medegebruik is ondergeschikt aan de natuurfunctie.
 

Met het invoeren van de nieuwe beleidsregels vervalt ook de
toets op landbouwkundige beperkingen in Overijssel. Zo hoeven
boeren met gepachte percelen met landbouwkundige beperkingen
niet  langer  een  pachtovereenkomst  aan  te  leveren  bij  een
aanvraag om een tegemoetkoming. Dit maakt het aanvraagproces
eenvoudiger. Voor natuurpercelen die meerjarig worden verpacht
en waarbij het contract voor 15 mei 2022 is afgesloten, geldt
een tijdelijke uitzondering op de nieuwe regel. Voor deze
percelen mag tot 2025 wel een tegemoetkoming in faunaschade
worden aangevraagd.

De  tegemoetkoming  in  faunaschade  is  oorspronkelijk  bedoeld
voor  landbouwbedrijven  die  voor  hun  bedrijfsvoering
afhankelijk  zijn  van  de  gewasopbrengst  van  hun
landbouwgronden.  De  tegemoetkoming  compenseert  de  gemiste
inkomsten.  In  de  oude  Beleidsregel  was  al  sprake  van
uitsluiting van gepachte reservaatgronden met beperkingen. Die
lijn is nu doorgezet voor alle natuurgronden.

Natuurpercelen worden niet primair ingezet voor de landbouw.
Bovendien hebben deze gronden een lagere economische waarde en
lagere opbrengst dan grond met een landbouwbestemming. Toch
werd hier in een aantal gevallen een tegemoetkoming in schade
voor verleend. De provincie Overijssel vindt dat niet langer
passend. Verder is het zo dat eigenaren van natuurpercelen –
naast  een  vergoeding  voor  faunaschade  –  meestal  ook  een
subsidie  voor  natuurbeheer  krijgen.  Met  de  nieuwe
beleidsregels  wordt  stapeling  van  natuurbeheervergoeding  en
faunaschades voorkomen.

Boeren  en  grondgebruikers  dienen  hun  aanvraag  voor  een
tegemoetkoming in faunaschade in bij BIJ12, via de online
portal MijnFaunazaken. Wanneer Overijsselse boeren binnenkort
een nieuwe aanvraag indienen, is dit dus niet meer mogelijk



voor natuurpercelen. Percelen binnen het natuurnetwerk worden
nog wel getoond in MijnFaunazaken, maar in de laatste kolom
‘Gegevens compleet’ staat een rood kruisje. Dat betekent dat
deze niet meer geselecteerd kunnen worden.

bron: BIJ12, 28/11/2023

Hans Spijkerman: stikstof ten
onrechte  opgevoerd  als
grootste bedreiger korhoen

Wetenschappers van de Wageningen Universiteit schetsen
een  somber  beeld  van  de  overlevingskansen  van  het
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korhoen in het Nationaal Park de Sallandse Heuvelrug in
de provincie Overijssel. Als er niet snel iets wordt
gedaan aan de hoeveelheid stikstof die op de Sallandse
Heuvelrug neerslaat, sterft het korhoen in Nederland
uit. Die alarmerende boodschap verkondigen zij in een
rapport dat vrijdag 13 oktober is gepresenteerd. Ook
zijn  er  volgens  hen  noodmaatregelen  nodig  om  de
verdroging  van  het  gebied  tegen  te  gaan.
 

NOJG-lid en voormalig jachtopziener Hans Spijkerman zegt ‘met
grote verbazing’ kennis te hebben genomen van de bevindingen
van  de  onderzoekers,  waarover  dagblad  Tubantia  maandag  16
oktober  uitvoerig  publiceert.
https://www.tubantia.nl/hellendoorn/definitief-uitsterven-van-
korhoen-op-sallandse-heuvelrug-dreigt-er-moet-wat-
gebeuren~a044d579/.

,,Ik  zal  niet  zeggen  dat  het  allemaal  onzin  is,  maar  de
bewering dat stikstof uit de landbouw ook in dit geval weer
wordt aangewezen als de grote boosdoener, snijdt maar weinig
hout”, zegt voormalig jachtopziener en prominent lid van de
Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG) Hans
Spijkerman. ,,Ik hou me al vele jaren bezig met de stand van
het korhoen op de Sallandse Heuvelrug. Iemand met een klein
beetje verstand van natuurbeheer ziet er diverse andere zaken
spelen die in het rapport van de Wageningen Universiteit niet
aan de orde komen.”

De hoofdoorzaak van het nagenoeg uitsterven van het korhoen is
predatie, zegt Hans Spijkerman met grote stelligheid. ,,De
havik – en in mindere mate – de vos, vreten de vogels op. De
dieren  die  worden  aangevoerd  vanuit  het  buitenland  wordt
uitgezet op het moment dat de baltsperiode al zo’n beetje ten
einde is, waardoor van voortplanting nauwelijks sprake is en
er simpelweg veel te weinig kuikens komen.”

De voormalig jachtopziener doelt op het feit dat de provincie
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Overijssel al sinds 2012 pogingen onderneemt het korhoen voor
uitsterven te behoeden door korhoenders uit Zweden te laten
overkomen.  ,,Die  ingreep  heeft  de  provincie  350.000  euro
gekost, maar uiteindelijk heeft het onvoldoende opgeleverd.”

In 2021 is besloten om er in vijf jaar tijd nogmaals 300.000
euro tegenaan te gooien. ,,Opnieuw veel geld”, aldus Hans
Spijkerman. ,,Ik kan je nu al vertellen dat dat weinig zoden
aan de dijk zet. Als je werkelijks iets voor het korhoen wilt
doen, moet je de natuur een handje helpen door ook te kijken
naar andere zaken dan alleen maar stikstof.”    

Uitnodiging NOJG leden regio
Overijssel
kleiduivenwedstrijd  op
zaterdag  7  oktober  2023  –
Weideke Rietmolen

Zaterdag  7  oktober  a.s.  wordt  weer  de
jaarlijkse  kleiduivenschietwedstrijd  van  de  afdeling
Overijssel  gehouden,  bij  schietsportcentrum  ’t  Weideke,
Weenkweg 3 te Rietmolen.
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Aanvang: vanaf 13.00 uur, inschrijven tot 15.30 uur.

Denk  eraan  uw  jachtakte  bij  u  te  hebben,  voor  het
inschrijven
Kosten voor de wedstrijd;

1e ronde:

Leden € 27,50
niet leden € 30,00

2e ronde:

leden en ook niet leden € 25,00

De wedstrijd wordt opgedeeld in 3 categorieën, zodat iedereen
kans maakt om in de prijzen te vallen. Voor diegene die geen
wapen  heeft,  of  dit  niet  meebrengt:  er  zijn  baangeweren
beschikbaar.

Ook introducés zijn van harte welkom.
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Bij  deelname  zijn:  kop  koffie,  plak  cake  en  gehaktbal
inbegrepen.  

 

Met vriendelijke groet en hopende u hier te mogen ontmoeten,

De kleiduivencommissie van de NOJG regio Overijssel

Jachthoornblazers  gevraagd
voor  een  openlucht
theaterspektakel Osse, petret
van ‘n pestoor
Hallo JACHTHOORNBLAZERS

Wij zijn op zoek naar jachthoorn blazers die mee willen blazen
in het theaterstuk Pestoor Osse.

Deze uitvoeringen beginnen nabij het Wapen van Beckum. Wij
blazen al in het begin van het theaterstuk.  In principe mag u
na het optreden weer gaan. ( niet verplicht).  De stukken
beginnen allemaal om 20.00 uur. Omstreeks 20.20 uur zit de
taak van de hoornblazers er op. U hoeft dus niet de hele avond
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tot het eind te wachten, voor hen die nog andere afspraken
hebben.

De speeldata:

dinsdag 12 september               generale1.
donderdag 14 september               première2.
vrijdag 15 september               voorstelling3.
zaterdag 16 september                     “4.
zondag 17 september                     “5.
donderdag 21 september                     “6.
vrijdag 22 september                     “7.
zaterdag 23 september                     “8.
zondag 24 september               slotavond9.

U hoeft niet al deze avonden te kunnen, maar hoe meer hoe
mooier.

Natuur zal er nog enkele keren samen moeten  worden geoefend.
De plaats en de data zullen nog worden vastgesteld. Graag hoor
ik van u of u een of meerder avonden mee kunt blazen. Wij
blazen “zum Essen”, Hase tot en ?

Graag hoor ik van u.

Met vriendelijke groet Toon Wentink

Telefoon: 06 83622655 of 074 3676698

Email : intowentink@live.nl



“Onze lieve heer heeft de dieren voor iedereen gemaakt, dus
ook voor de jagers”. Zomaar één van de vele legendarische
uitspraken van Chrisjan Osse (1865-1940), die ongeveer vier
decennia de dorpspastoor van Beckum  – kerkdorp van de Twentse
gemeente Hengelo – is geweest. Osse heeft een onuitwisbare
indruk  achtergelaten  en  lijkt  met  de  genen  van  het  dorp
vergroeid. De verdiensten van Osse waren aanleiding om een
straat naar hem te noemen en zelfs de carnavalisten van De
Beckummer Ossens houden de pastoor in ere.

 

De volledige naam van pastoor Osse is Christianus Egbertus
Osse, geboren op 14 juli 1865 te Losser. Vanaf 1923 bezaten
twee broers Osse, te weten Alfons en Joop, steenfabriek “de
Werklust”  in  Losser  die  nog  tot  1999  de  bekende  en  zeer
geliefde  Osse-stenen  gemaakt  heeft.  Als  toeristische
trekpleister is de steenfabriek nog steeds te bezoeken. De
kerk in Beckum is gebouwd met Osse-bakstenen uit de fabriek in
Losser, in opdracht van … pastoor Osse.

 

In  het  openluchttheater  wordt  de  geschiedenis  op  een
geromantiseerde  wijze  herhaald.  Anekdotes  van  Osse  zullen
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uitvoerig aan bod komen en de jacht, een grote hobby van Osse,
mag  niet  ontbreken.  Osse  ging  regelmatig  op  jacht  met  de
textielbaronnen van Heek, maar het liefst ging hij alleen met
zijn koster op pad. Ook het stropen schuwde hij niet, wat de
nodige verwikkelingen met de jachtopziener opleverde. Hoe dat
eraan toe ging? Daarvoor nodigen we u graag uit om naar de
voorstelling in Beckum te komen….

 

Het belooft een enorm spektakel te worden. Het theater speelt
zich af op 3 buitenlocaties in Beckum, ruim 80 spelers doen
mee aan deze voorstelling.

De voorstellingen zullen plaatsvinden in september 2023. Op
www.theaterosse.nl vindt u informatie over o.a. de speeldata
en de kaartverkoop.

 

Namens toneelvereniging Levenslust,

Arjan Lammers

 

p.s.

We zijn nog op zoek naar jachtkleding uit de periode 1900 –
1940. Bezit u dit of heeft u tips waar we kleding zouden
kunnen lenen, stuur dan svp een mail naar info@theaterosse.nl

Inspraak NOJG in provinciale
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staten Overijssel woensdag 23
november 2022
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Zorgen  over  veel  te  veel
ganzen  en  zwijnen  in
Overijssel

Te veel ganzen en wilde zwijnen bezorgen boeren in
Overijssel  kopzorgen.  Dat  bleek  deze  week  uit  de
inspraakreacties  tijdens  de  behandeling  van  de  nota
Faunabeheer in de Statencommissie Landbouw & Natuur van
provincie Overijssel. De nota vormt de basis voor het
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toekomstige  faunabeleidsplan  en  bijbehorende
faunabeheerplan.
 

Insprekers  zijn  kritisch  op  het  voorstel  van  Gedeputeerde
Staten  om  het  eigenrisicopercentage  voor  ganzenschade  te
verhogen van 5 naar 10 procent. LTO Noord-bestuurder Hans van
Beuzekom  noemt  het  voorstel  onredelijk,  omdat  er  in  de
provincie de afgelopen jaren veel natte natuur is ontwikkeld.
Dit zijn volgens hem nieuwe kraamkamers voor ganzen waarmee de
populatie en dus de schade groeit.

‘In  natuurgebieden  mogen  ganzen  niet  worden  geschoten  en
inadequate  beheermogelijkheden  hebben  de  populatie  doen
vergroten. De aantallen moeten beheersbaar worden, voordat er
wordt gekeken naar het eigen risico.’

Eigen risico verhogen
Gedeputeerde  Staten  willen  ook  het  eigen  risico  voor
wildezwijnenschade verhogen en wel naar 40 procent. Dat vinden
insprekers  namens  LTO,  de  Producenten  Organisatie
Varkenshouderij  en  uit  de  regio  rond  Engbertsdijksvenen
onredelijk,  onhandig  en  onverstandig.  Beheer  in
Engbertsdijksvenen  is  niet  mogelijk.  Hierdoor  blijft  er
volgens de insprekers constante schadedruk op de omliggende
landbouw.

De verhoging van het eigen risico zorgt voor spanning tussen
boeren en jagers, terwijl er nu een goede samenwerking is.
Insprekers stellen dat de verhoging gebaseerd lijkt te zijn op
financiële motieven waar boeren de dupe van worden.

Ganzengedooggebieden
Ook blijkt dat er in de provincie weinig draagvlak is voor
ganzenopvanggebieden. Dit komt enerzijds door de veel te grote
populaties ganzen, anderzijds door de ervaringen die in het
verleden op zijn gedaan bij eerdere foerageerregelingen.



Bufferzones rondom de opvanggebieden zorgen ook voor onrust.
Van Beuzekom: ‘De foerageerregeling is vrijwillig, maar door
deze keuze is het voor de naastgelegen boer geen vrijwillige
keuze. Funest voor het draagvlak en saamhorigheid. Alleen een
regeling  met  heldere,  gunstige  voorwaarden  kan  rekenen  op
lokaal draagvlak, maar die zien we niet in dit voorstel.’

Oktoberschade
Insprekers  roepen  Gedeputeerde  Staten  op  om  oktoberschade
voortaan te vergoeden. ‘Tegenwoordig is het groeizaam weer in
oktober waarmee er daadwerkelijk een redelijke opbrengst van
het land kan worden gehaald’, stelt Van Beuzekom.

De behandeling van de nota Faunabeheer vindt plaats in
de commissievergadering van januari.
bron: Nieuwe oogst
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